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Situace kolem covidu se uvolnila a akce mohou probíhat bez jakýchkoliv omezení a můžeme tedy plánovat 

besedy i výlety. 

*****  

Poděkování si zaslouží náš člen Mgr. Klatovský, který za spolek daroval několik souprav příborů do 

spolkového domu. Příbory budou doplněny do společné kuchyňky a budou je moci používat všechny spolky. 

***** 

Představenstvo spolku se sešlo 9. února. Zkontrolováno bylo plnění úkolů z minulých zápisů.  Provedena byla 

inventarizace spolkového majetku v klubovně ve SD. Následně 20. března byla provedena inventarizace 

v zámeckém prohlídkovém okruhu a v muzeu „Od verpánku k Baťovi“. Vše bylo dohledáno a v pořádku.  

Při této inventarizaci však bylo zjištěno, že je potřeba před otevřením turistické sezony provést nutné úpravy 

muzea (po vystěhování z důvodu broušení podlah). Stěhování vitrín, doplnění expozice a další práce byly 

provedeny 27. a 28. března. Poděkování si zaslouží předseda spolku Jan Adrián, Mgr. Jiří Klatovský a Jiřina 

Janatová.  

***** 

Vzhledem k tomu, že byla v minulých letech činnost spolku omezena, nebyly čerpány prostředky a na účtu 

máme finance na obnovení některých akcí, nežádali jsme proto pro spolek grant od města. 

***** 

Jak nás informoval Ing. Heřman, náš člen, byl požádán odborem kultury o spolupráci. Stalo se tak v návaznosti 

na jeho předešlé dvě brožury „Jan Schebek, železniční podnikatel ve stínu Kleinů a Lannů“ a „Šlechtici 

Schebkové“. 

***** 

Zkontrolována byla členská základna. V současné době máme 38 členů. Členský příspěvek zůstal ve stejné 

výši 100 Kč. Rádi bychom přivítali zejména mladé členy, kteří by měli zájem nejen o členství, ale i o rozvíjení 

aktivit. 

***** 

Novým zákonem byla registrovaným spolkům uložena povinnost zřídit datovou schránku.  V únoru nám byl 

doručen dopis s potřebnými údaji k registraci. Schránka byla zřízena a jejím vedením byl pověřen předseda 

spolku. Jejím prostřednictvím je nutné podávat daňové přiznání, statistické výkazy a vést veškerou úřední 

korespondenci.  

***** 

Po zavedení nové datové schránky došlo i ke změně spolkového e mailu. Pokud budete psát, tak již na novou 

adresu: zruc.rodaci@seznam.cz. Nový e mail je uveden na www.stránkách. Ty zůstávají stejné. 
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Město vyčlenilo opět pro rok 2023 PARTICIPATIVNÍ ROZPOČET, do 

něhož je možné podávat žádosti. Tak jako v loňském roce, tak i letos jsme 

se rozhodli vypracovat žádost. Návrh podal Mgr. Jiří Klatovský, a to  na 

opravu památníčku, který nechal postavit baron Schebek, jako díky Bohu 

všemohoucímu, že při havárii panského kočáru se splašenými koňmi na 

staré úvozové cestě v lokalitě „Březíčko“ nepřišel nikdo k úrazu. 

Památníček je ve špatném stavu a není k němu přístup. Po jeho případné 

opravě a zřízení přístupové cesty by se mohl stát dalším turisticky 

zajímavým místem ve městě.  

Sešla se proto část představenstva ve složení předseda Jan Adrián, 

navrhovatel Mgr. Jiří Klatovský a jednatelka Jiřina Janatová a vypracovali 

žádost, ke které byla přiložena pořízená fotodokumentace a katastrální 

mapa. 

Žádost byla řádně podána a nyní bude na členech spolku a na zručských 

občanech, jak budou pro náš návrh hlasovat. Podle toho se akce uskuteční a 

v jaké výši budou vyčleněny finance. 

Obrovský dík si zaslouží Ing. Heřman, který při svém bádání v Národní knihovně ČR v Praze narazil na článek 

v Národních listech z roku 1897, v němž se o památníčku píše, a dokonce je tam uveden i text nápisu 

v německém i českém jazyce. Tento nález velmi usnadní případnou rekonstrukci památníčku. Nelze nedodat, 

že tak aktivních (a navíc mimozručských!) členů jako je pan Heřman, by náš spolek potřeboval rozhodně víc.  

                                      ***** 

Ve čtvrtek 16. března se v 17 hodin uskutečnila v zasedací místnosti SD další 

z přednášek Mgr. Jiřího Klatovského „ZRUČ ZMIZELÁ“. Přednáška byla doplněna 

promítáním zajímavých obrázků a starých fotografií. Tentokrát se jednalo o domy, 

které již mnozí nepamatují, ale bývaly součástí našeho města. Bylo vidět, že si 

přednášející přednášku dobře připravil a odpovídal tomu i nečekaný zájem ze strany 

veřejnosti, protože bylo napočítáno více než 70 účastníků. Věříme, že se nejednalo 

o přednášku poslední.  

Spolek rodáků opět rád využije svých členů – zejména Mgr. Klatovského,  

Ing. Heřmana, popřípadě i dalších, např. budoucí zdravotnické záchranářky Elišky 

Jelínkové. 

                                    ***** 

A další ročník v deskové hře ZATRE: dne 18. března se konal trénink, ke kterému byli zváni zejména místní 

občané. Trénink probíhal od 13 do 18 hodin ve spolkovém domě, ale velký zájem zaznamenán nebyl. Větší 

zájem už byl 25. března, kdy proběhla vlastní soutěž, na kterou se sjeli zájemci z celé republiky. Soutěžilo se 

od deváté hodiny ráno až do 15 hodin, kdy byly vyhlášeny výsledky. 

Náš spolek převzal záštitu nad touto akcí a představenstvo spolku odsouhlasilo příspěvek na nákup cen, 

protože i jednou z hlavních organizátorek této celostátní akce je naše členka Eliška Leopoldová.     

***** 

Přejeme všem krásné Velikonoce, hodně sluníčka 

a taky malovaných vajíček, i když nám letos výrazně podražila. 
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